
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: Onsdag den 11. oktober 2023  
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Henrik Sams 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Nicoleta Vulpe 
Elevrådet v/Stella, 5. klasse, Mads, 6. klasse med 
i starten 
 
Fraværende: 
Ida Lauritzen 
Tine Svane 
Åse Lavrsen 
Pia Blaudzun 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 4-5 min Den nye madordning hver torsdag på skolen, 
det er OK og fungerer fint. (godt til prisen) Der 
er tvivl om det fortsætter efter jul pga. stop af 
forpagtningen…?  
Fælleselevråd:  Stella og Mads fortalte til 
mødet med de andre skolers elevråd bl.a. om 
vores slogan. 
Rundtur til andre skoler er stoppet indtil videre. 
Der mangler fodbolde, så eleverne har selv 
bolde med. Mads vil tage sagen med i elevrådet 
(om der er flertal for at bruge penge på et par 
bolde…) 
Toiletterne er fine og eleverne vil gerne gå på 
toilettet. De kunne være bedre til at slukke 
lyset og dermed spare på strømmen. 
9. november er der loppemarked på skolen, 
hvor børnehaven også kan købe en bod/en 
salgsplads. 
 
100 års jubilæum på Ravsted Børneunivers -
Elevrådet har en lille stand til jubilæumsfesten. 
Legepatrulje - der er 7-8 stykker af de store 
elever der har budt ind. Der kommer en fra 
kommunen og holder et kursus. 
Elevrådet har ønsket, at der kommer bind på 
pigernes toilet i 5.- 6.- kl. Michael sørger for 
dette. 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Godkendelse af referat 2 min Godkendt 

360ᵒ Ravsted Børneunivers, Karina, Åse og 
Michael 

20 min Dagpleje: Det går godt. I dag har de været til 
teater i gymnastiksalen sammen med 
børnehave og 0.kl. Det har været rigtig godt. 
Præsten har arrangeret ”sangens dag” i kirken, 
det var en rigtig god oplevelse. 
I legestuen kører de ”projekt bamse.” 
Der er kommet et nyt barn i dagplejen. 
I børnehaven er der kommet et nyt barn 1.10. 
De har haft fællesdag med den tyske 
Kindergarten og private børnepassere i 
oplevelsesparken med ”indianer” som tema. 
 
Børnehave: 
Børnehaven har også været i kirken til en rigtig 
god dag. Tak til den nye præst. 
Godt fremmøde af børn i børnehaven gør at 
det er lettere at arbejde med projekter.  
Bålhytten er blevet afprøvet. (ikke en succes 
grundet røg”problemer…”) 
I slutningen af denne måned, d. 26/10 kl. 16.30 
til 18.30, er der forældremøde i børnehaven.  
Først fælles opstart for alle - en ergoterapeut 
kommer og holder mini-foredrag og fortæller 
om motorik og bevægelse og så går forældrene 
efterfølgende i grupper.  
Skolen:  Drøftelse af kunstig intelligens…Der er 
mange etiske dilemmaer forbundet med 
brugen af kunstig intelligens. Man forventer at 
dygtige elever rykker endnu mere. Det skulle 
være en god hjælp for ordblinde.  
Folkeskolen drøftes ofte i medierne. 
Folketinget overvejer at  lægge flere 
beslutninger ud til skolen og mindske 
mængden af krav den skal leve op til. Kortere 
skoledage/nedsat timetal er også nævnt…- 
intet afgjort endnu, vi afventer hvad der 
endeligt besluttes… 
Brugen af Aula - Aula fungerer overordnet set 
fint  her. Alle bør være obs på om der kun skal 
svares til afsenderen eller alle skal på cc.  

Referat fra dialogforum (bestyrelser mødes med 
politikerne/B & U. udvalget) den 5. oktober – 
Lene, Åse og Michael 

10 min B & U. udvalget ville gerne der var kommet 
flere punkter til drøftelse til mødet. 
Tildelingsmodellen, budgetter, indeklima, 
ønske om IT-pulje, inklusion, kommunens 
segregeringsprocent (hvor mange elever er i et 
special-tilbud) samt frisættelse (færre krav 
ovenfra) blev bl.a. drøftet. 
Ideer: Arbejdskatalog og katalog over 
ressourcer blandt forældre. 
 

Kage   

Nyt fra Kommissorium - Randi 5 min Vi melder ind at vi gerne vil have nogle af de 
samme punkter drøftet som på Dialogforum. 
Randi skriver også at vi gerne vil have vendt 
økonomi til IT-udstyr. 



Dagplejer i legestuen - Louise 10 min Dagpl.børn sover udenfor, og nogle er blevet 
vækket af elever. Skolen sørger for at begrænse 
støjen så det ikke sker fremover.  
Temperaturen er ok i legestuen, der kan dog 
om morgenen være lidt koldt… 

Overnatning for 0 kl. til 4 kl. 15 min Lejerskole er blevet rykket til efter 
sommerferien. Michael har ingen timer at putte 
i en overnatning. 
Det skal arrangeres i foråret.  Det skal være en 
fredag til en lørdag.  
31. maj planlægges der overnatning for 0.-4. kl. 
Tovholdere = Christian, Louise, Henrik, Randi og 
Lene. Det er tanken at eleverne bliver direkte 
efter skole. 
 

Opskrivning til 0. klasse 5 min Michael følger op på det. (reklame og 
indbydelse) 

Evt. 
- Svar fra Rasmus Elkær Larsen ift 

tildelingsmodellen. 
- Henvendelse fra DR ift. 

tildelingsmodellen. 
- Fælles-kursus, al pæd. personale - 

Michael 
- Jubilæum (10. dec.) – hvad ER på plads… 

- Fondsøgninger  
- Bobles til DP 
- Vedr. henvendelse fra Borgerforening 

(Støtteforeningen) Pia 
- Hjælpe liste – Randi 
- Trafik/sikkerhed (Tine) 

 
30 min 

 

 Randi læste svaret fra Rasmus (B & U.) 
ang. bestyrelsens henvendelse omkring 
tildelingsmodellen. Randi sender 
mailen rundt. Der arbejdes ikke på en 
ny tildelingsmodel.  

 

 Randi kontakter Bolderslev og siger vi 
gerne vil være med vedr. henvendelsen 
fra DR. 

 

 Fælles kursus: Der afholdes ikke en 
fælles pædagogisk dag med Hovslund 
og Genner i indeværende år. Der 
afholdes i stedet en intern dag kun for 
al personale her. Fjordskolen afholder 
et grundlæggende kursus vedr. ADHD, 
asperger og autisme på 3 timer. (det 
bliver engang i marts eller april) 

 

 Jubilæum – 100 år. Datoen bliver den 
10.12. Åbent Hus fra 10.00-15.00. Tina 
og Michael udarbejder invitation. Der 
kommer nogle taler fra politisk hold, 
måske borgmester, elevrådet har en 
stand, Bjarne Kling laver en mini 
udstilling om skolen. Åse vil stå for 
luciaoptog. Støtteforeningen donerer 
kagemand. 

 

 Bobles – Randi undersøger om 
støtteforeningen har penge. Vi kan 
undersøge mulighederne for brugte 
bobles og om det kan betale sig.  

 

 Hjælpeliste - intern drøftelse.  

 Borgerforeningen tager sig af punktet 
med trafik og hastighed. 

 Næste møde: afbud Randi og Nicoleta. 



 
 

 


